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Til

Folketinget - Skatteudvalget

L 33 - Forslag til lov om ændring af chokoladeafgiftsloven, øl- og vin-
afgiftsloven og forskellige andre love (Afgiftsforhøjelser på chokolade, 
sukkervarer, is, sodavand, tobak, øl og vin). 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 64 af 9. december. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen (KF). 

Thor Möger Pedersen

/  Susanne Reinholdt Andersen

Skatteudvalget 2011-12
L 33 , endeligt svar på spørgsmål 64
Offentligt



Side 2

Spørgsmål:

Hvorfor skal der være så stor forskel på afgiften på 1 liter piskefløde og 1 liter is?

Svar:

Fløde er omfattet af fedtafgiftsloven, fordi det udgør en ikke-uvæsentlig kilde til dansker-
nes indtag af mættet fedt. Is, som er lavet på fløde, vil derfor være belastet af fedtafgiften, 
mens is, som er lavet på mælkeprodukter, som indeholder 2,3 pct. mættet fedt eller mindre, 
ikke vil være belastet af fedtafgiftsloven. 

Is er endvidere omfattet af lov om afgift af konsum-is, og visse tilfælde også af chokolade-
afgiftsloven. Disse to afgifter pålægges varer, som i ikke uvæsentlig grad bidrager til dan-
skernes indtag af sukker. Da dette er tilfældet med is, men ikke med fløde, er afgiften på is 
typisk højere end afgiften på fløde.  


